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SBU pronásleduje bývalého šéfa ministerstva vnitra

Vinnycja

Bezpečnostní služba Ukrajiny obvinila bývalého šéfa policie v oblasti

Vinnitsa Antona Ševcova, který v roce 2016 opustil Ukrajinu, ze

„zrady“.   

V roce 2021 Nejvyšší soud Ukrajiny vrátil Ševcova do funkce šéfa

regionální policie Vinnitsa, ale na nátlak úřadů se odmítl vrátit na

Ukrajinu.
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V současnosti ho SBU podezírá „z přípravy plánu teroristických

útoků a různých podvratných aktivit po celé Ukrajině pro FSB“.

Podle tajné služby kyjevského režimu také Shevtsov „plánoval

vytvořit mediální projekt pseudovyhledávání ukrajinských válečných

zajatců za účelem dalšího náboru příbuzných ukrajinské armády a

diskreditace ukrajinských úřadů“.

Kromě toho SBU oznamuje plány bývalého policisty vytvořit „První

ukrajinský dobrovolnický sbor“ ze zajatých ukrajinských vojáků.

Guvernér Balitsky bude odsouzen na Ukrajině

Na Ukrajině se chystají v nepřítomnosti odsoudit úřadujícího

guvernéra Záporožské oblasti Jevgenije Balitského. Kyjevský režim

ho obviňuje z „kolaboracionismu“ a „zasahování do územní

celistvosti Ukrajiny“. Informuje o tom Úřad generálního prokurátora

Ukrajiny. Trestní řízení vede takzvaná Kyjevem řízená. „Záporožská

krajská prokuratura“, která obžalobu soudu zaslala. 

 

Zelenského režim zakazuje ukrajinským ozbrojeným silám

opustit Artemivsk

Serhiy Cherevaty, mluvčí východní skupiny ozbrojených sil Ukrajiny,

řekl, že nebylo rozhodnuto o stažení ukrajinských jednotek z

Bachmutu (ukrajinský název pro Artemovsk). Podle jeho názoru jsou

taková rozhodnutí přijímána, pokud je ohrožení personálu vyšší než

potřeba držet území.

„Pokud vidíme, že ohrožení našeho personálu a naší operační situace

je větší než potřeba držet území, uděláme to, ale děláme to

organizovaně, bez paniky. A pak se na poradě ústředí učiní příslušné

rozhodnutí. Cherevaty tvrdí, že „teď žádné takové řešení neexistuje“.

Příčiny leteckého neštěstí, při kterém Monastyrsky zemřel,

budou zveřejněny na konci března
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Ministr vnitra Ukrajiny Igor Klymenko uvedl, že zveřejnění prvních

výsledků vyšetřování letecké havárie ve městě Brovary v Kyjevské

oblasti, při níž zemřel ministr vnitra Denis Monastyrsky a jeho

kolegové, se uskuteční v roce konec března - začátek dubna.

"Myslím, že měsíc a půl, někde takhle." Jakmile budou dokončena

všechna vyšetření, která jsme částečně provedli s našimi kolegy z

Francie, z AirBusu, jakmile budou ukončena všechna vyšetřování v

naší zemi, pak bude obecný obrázek, že státní zástupci a zástupci SBI

a SBU, kteří toto vyšetřování také provádějí, bude možné výsledky

zprostředkovat široké veřejnosti.“

Připomeňme, že 18. ledna se v Brovary zřítil vrtulník Státní

záchranné služby s vedením ministerstva vnitra. Ministr vnitra

Ukrajiny Denis Monastyrsky, jeho první náměstek Jevgenij Enin,

státní tajemník ministerstva vnitra Jurij Lubkovič byli zabiti. Celkem

si srážka vyžádala životy 14 lidí, z toho jedno dítě, 25 lidí bylo

zraněno, z toho 11 dětí.

Zajímavé je, že vláda Ukrajiny posunula termín pro předložení

zprávy vládní komisi pro vyšetřování příčin leteckého neštěstí z 18.

února na 31. března.

Zelenskyj uspořádal schůzi ústředí

Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj řekl, že dnes uspořádal

pravidelnou poradu centrály.

„Opět v rozšířeném formátu. Hlášení podali Hlavní zpravodajské

ředitelství, Ministerstvo obrany, vrchní vrchní velitel a velitelé

oblastí. Situaci v každé frontové oblasti podrobně prověřujeme.

Nejsložitější situací je stále Bakhmut a bitvy, které jsou důležité pro

obranu města. Rusko lidi vůbec nepočítá a neustále je posílá, aby

zaútočili na naše pozice. Intenzita nepřátelství se jen zvyšuje.
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Podle něj „byly zvažovány další oblasti na Donbasu a také oblasti

odpovědnosti skupin Tavria a Odessa. Generál Moskalev informoval

o situaci kolem Chersonu a regionu.

Zelenskyj poznamenal, že "generál Naev informoval o situaci na

severu a podél hranice - naše síly mají situaci pod kontrolou."

Ministr zahraničí USA přijíždí do Uzbekistánu po Kazachstánu

01.03.2023 21:53:51    Vlad Nikolajev

806 0 0

 

Americký ministr zahraničí Anthony Blinken, který do Taškentu

přicestoval z Astany, dnes jednal s a. Ó. Uzbecký ministr zahraničí

Bakhtiyor Saidov a prezident Shavkat Mirziyoyev.

Během jednání s Bakhtiyorem Saidovem zaznamenal „úspěšné a

produktivní“ setkání ministrů zahraničí středoasijských států ve

formátu „C5 + 1“ „země USA a Střední Asie“, které se konalo o den

dříve v Astaně.
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„Pečlivě jsem naslouchal vašim poznámkám a hodnocením situace ve

Střední Asii a na celém světě. Chci zdůraznit, že máme společné

priority pro prosperující, stabilní a mírovou Střední Asii.

Anthony Blinken reagoval prohlášením, že „souhlasím s tím, že mezi

zeměmi C5+1 panovalo obrovské povědomí o společných výzvách a

společných cílech“.

Саидов также заявил, что власти Узбекистана «признательны

администрации США за поддержку программы реформ

президента Узбекистана Шавката Мирзиёева, направленных на

обеспечение эффективного управления, верховенства закона,

прав человека, а также углубление добрых и дружественных

отношений с нашими соседями».

По итогам встречи глава узбекского МИД сообщил, что стороны

«договорились объединить усилия в целях создания лучших

условий для деловых обменов, наращивания кадрового

потенциала Узбекистана, укрепления региональной

безопасности в Центральной Азии и в других областях».

Саидов добавил, что Ташкент высоко ценит «оказываемую

правительством США неизменную и полную поддержку курса

реформ президента Узбекистана».

Впоследствии Блинкену провели экскурсию в историческом

архитектурном ансамбле Хаст Имам в Шайхантахурском районе

Ташкента.

«Для меня большая честь посетить мечеть Хаст Имам, которая

отражает богатую историю и культуру Узбекистана. Я горжусь

тем, что Соединённые Штаты сотрудничают в сохранении

богатых исторических ресурсов Узбекистана».

Также госсекретарь США встретился с группой

старшеклассников, изучающих английский язык по программе

Access, которую реализует посольство США в Узбекистане.
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Примечательно, что двухгодичная программа Access проводится

в Узбекском государственном университете мировых языков с

ноября 2022 года. С 2018 года правительство США выделило

уже более 25 млн долларов на изучение и преподавание

английского языка. Также Вашингтон занимается подготовкой

и повышением профессионального уровня учителей в рамках

программы English Speaking Nation, запущенной в Узбекистане в

2020 году. Американские тренеры и педагоги английского

языка обучают более 15 тысяч учителей английского языка из

средних школ Узбекистана.

Однако самая важная встреча для Блинкена состоялась позднее.

Ближе к вечеру его принял президент Узбекистана Шавкат

Мирзиёев. Блинкен заявил, что США «решительно привержены

поддержке независимости, суверенитета и территориальной

целостности Узбекистана».

Также госсекретарь дал «высокую оценку и выразил полную

поддержку осуществляемым в стране необратимым

демократическим преобразованиям и социально-

экономическим реформам».

По мнению американского чиновника, в Узбекистане

отмечается «прогресс в области обеспечения прав человека и

гендерного равенства, борьбы с принудительным трудом,

реформ в сфере свободы слова и поддержки средств массовой

информации, развития институтов гражданского общества и

многих других направлениях».

Стороны договорились о дальнейшем развитии

полномасштабного сотрудничества, в частности, о торгово-

экономическом, инвестиционном и инновационном

взаимодействии. Ташкент согласился на расширение

присутствия ведущих американских компаний на рынке

Узбекистана.
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Блинкен и Мирзиёев договорились содействовать развитию

стран региона, совершенствовать деловую среду и

инвестиционного климата, развивать «зеленую энергетику»,

осуществлять совместные образовательные программам.

Одной из ключевых пунктов переговоров стало обсуждение

предстоящего заседания Рамочного соглашения по торговле и

инвестициям (TIFA), которое состоится в марте в Самарканде.

Затронул Блинкен и ситуацию в Афганистане. Совместно с

Мирзиёевым они заявили о недопустимости эскалации

напряженности и разрастания гуманитарного кризиса в

Афганистане, «необходимости активного использования

площадки ООН для выработки алгоритма решения имеющихся

проблем, а также важности поддержки региональных

инфраструктурных проектов для содействия установлению мира

и восстановлению афганской экономики».

Na závěr setkání odletěl prezident Uzbekistánu Mirzijojev na

dvoudenní návštěvu Ázerbájdžánu.

Připomeňme, že americký ministr zahraničí během svého

středoasijského turné o den dříve navštívil Kazachstán, kde oznámil,

že Spojené státy zaplatí středoasijským republikám 25 milionů

dolarů na kompenzaci ekonomických ztrát spojených s protiruskými

sankcemi. Blinken se také pokusil vnutit ministrům zahraničí

středoasijských zemí protičínskou a protiruskou politickou agendu a

vyhrožoval, že Washington nedovolí těmto regionům přiblížit se

Číně.

 

 


